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Místo jednání: Praha Datum: 10. 10. 2023  

schválil: Bloudek  

zapsala: Valentová Pořadové číslo: 23 

Distribuční list: členové VV, sekretariát, revizní komise 

Seznam účastníků:  

VV - Bloudek, Janoš, Klíma, Oliva, Resch 

sekretariát – Valentová, Plischková, Fajbišová; omluvena Košatková 

Komise vzdělávání – B. Brodský on-line 

Příští jednání: 7. 11. 2023 od 12.30 hod., Praha sekretariát ČHS 

Freestyle 2. 11. 2023 od 9 hod. 

Přílohy: Pokyn – používání názvů oddílů 

 

 Popis Vlastník  Termín 

1.  Kontrola plnění úkolů z předchozích jednání 

Zadané úkoly byly splněny vyjma těchto: 

Návrh komise sportovců; termín do 30. 11. 2023, odpovídá 

B. Valentová. 

- - 

2.  Mezinárodní aktivity a další jednání 

J. Bloudek se zúčastnil jednání vedení EUMA ve Španělsku a plenárního 

zasedání BMU Řecko. V říjnu a v listopadu se zúčastní plenárního 

zasedání UIAA, ISMF, IFSC Europe a mimořádné valné hromady IFSC, 

která proběhne online.  

VV vzal na vědomí zapojení J. Bloudka do skupiny 17 zemí připravující 

připomínkování novely stanov IFSC a schválil, že návrhy na změny 

v oficiální verzi novely budou podány jménem ČHS, s tím, že se jedná 

o společný návrh skupiny národních federací.  

- - 

3.  ČHS Trio  

Spolupráce s českými zástupci OEAV pokračuje, členské průkazy ČHS si 

budou moci zájemci objednávat i prostřednictvím těchto zástupců a 

jejich prodejních míst.  

- - 

4.  Pokyn ČHS týkající se používání názvů oddílů sekretariát neprodleně, 
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VV schválil úpravu pokynu vydaného v loňském roce, na základě 

kterého budou moci oddíly uvádět zejména na startovních 

a výsledkových listinách vedle svého oficiálního názvu v rejstříku 

i druhý název, který používají ve své běžné komunikaci jako oficiální 

značku. O změně bude oddíly a dotčené komise informovat 

sekretariát, který současné zajistí odpovídající úpravu registračních 

apod. systémů.  

úprava 

systémů do 

30.11.2023 

5.  Přijetí oddílu 

VV schválil přijetí spolku HO La-sičák do ČHS. Administrativní záležitosti 

zajistí sekretariát.  

sekretariát neprodleně 

6.  Novela stanov ČOV 

VV vzal na vědomí informaci J. Bloudka o přípravě novely stanov ČOV 

nezávislou skupinou olympijských sportů a pověřil J. Bloudka, aby 

prezentoval zamítavé stanovisko ČHS k návrhu, který by vedl ke 

zrušení složky neolympijských sportů ČKSOI a ke změnám ve složení 

delegátů a váhy jejich hlasů na plénu ČOV.  

Bloudek neprodleně 

7.  Úprava Stanov ČHS 

VV projednal a schválil první verzi návrhu novely stanov ČHS, jejímž 

cílem je zejména úprava druhů členství (zjednodušení) a promítnutí 

plánované organizační struktury a jejího řízení do stanov ČHS. VV uložil 

B. Valentové, aby ve spolupráci s J. Bloudkem pokračovala v přípravě 

návrhu novely podle schváleného harmonogramu, tak, aby bylo možné 

projednat návrh během ledna 2024 s oddíly.  

Valentová, 

Bloudek 

viz 

harmonogram 

8.  Členství v ČHS na rok 2024 

Začala příprava prodeje členství, pojištění a ČHS Trio na rok 2024, 

prodej bude zahájen jako vždy 1. prosince. Oproti letošnímu roku 

dojde k rozšíření možnosti členů zvolit si, zda chtějí pouze digitální, 

nikoli plastový průkaz (nově možnost pro oddíly a objednávky 

prostřednictvím OEAV). 

VV schválil úpravu členských průkazů ve formě plastových karet, které 

budou mít nově neomezenou platnost. Toto řešení je šetrnější 

k životnímu prostředí a přinese i úspory na poštovném. Aktuální 

informace o členství bude možno, jako dosud, získat načtením QR kódu 

na průkazu, a z digitálního průkazu, který mají všichni členové 

k dispozici.  

Za přípravu prodeje členských průkazů a všech procesů, které se týkají 

členství, ČHS Trio a pojištění včetně včasného poskytnutí informací 

oddílům a členům odpovídá sekretariát.  

sekretariát průběžně do 

31.12.2023 



 

 Zápis z jednání Výkonného výboru 

  

Českého horolezeckého svazu   

 

 

 www.horosvaz.cz Strana 3 z 6 

  

 

9.  Úprava grafické podoby členských průkazů 

VV posoudil návrhy nové grafické úpravy členských průkazů a schválil  

předložený grafický koncept. Finální varianta bude podle připomínek 

VV dopracována a poslaná ke schválení prostřednictvím 

korespondenčního hlasování, které se uskuteční do 20. 10. 2023, 

odpovídá J. Bloudek. Za realizaci podle výsledků hlasování odpovídá 

M. Košatková. Grafický návrh bude hotov do 27. 10. 2023, tak, aby bylo 

možné zadat průkazy do výroby. 

Bloudek 

Košatková 

20.10.2023 

27.10.2023 

10.  Instruktorské a trenérské vzdělávání 

Předseda komise vzdělávání B. Brodský informoval o plánu změn 

v oblasti vzdělávání, jejichž cílem je sblížit trenérské a instruktorské 

vzdělání a přizpůsobit nabídku potřebám oddílů a členů. Dále 

informoval o přípravě kalendáře vzdělávacích akcí v roce 2024 

a záměru úpravy ekonomického modelu instruktorských kurzů, který 

by měl být obdobný jako u trenérských kurzů.  

 

VV schválil na návrh B. Brodského úpravu instruktorského 

a trenérského vzdělání spočívající v tom, že jednotlivé semináře kurzu 

C1 a instruktorské semináře CWI, SCI budou nově přístupné už od 16 

let, s možností složit zkoušku po dosažení 18 let.  

 

Dále bylo konstatováno, že je nutná širší diskuse o vizi a cílech 

instruktorského vzdělání a o roli instruktorů v ČHS, která musí 

předcházet jakýmkoliv zásadnějším úpravám současného systému. 

Téma bude diskutováno na samostatném jednání. 

VV uložil: 

- B. Brodskému předložit na příští jednání VV návrh ekonomického 

modelu instruktorských kurzů, 

- B. Brodskému připravit do 31. 10. 2023, ve spolupráci s B. Valentovou 

podklady pro diskusi týkající se vize a cílů zejm. instruktorského 

vzdělání. 

Brodský 

 

Brodský a 

Valentová 

příští jednání 

VV 

do 31.10.2023 

 

11.  Členské průkazy ČHS na rok 2024 za odměnu 

VV schválil poskytnutí členských průkazů ČHS na rok 2024 za odměnu 

za práci v letošním roce členům Výkonného výboru, předsedům komisí 

včetně předsedů oblastních vrcholových komisí, zaměstnancům 

a členům komisí a dalším spolupracovníkům a kolegům ČHS podle 

doporučení předsedů komisí. Za realizaci odpovídá sekretariát.  

sekretariát do 31.12.2023 

12.  Úprava modulu Předseda 

VV konstatoval, že modul Předseda, který je určen hlavně pro 

objednávání členství, pojištění a pro základní správu členské základny 

oddílů, vyžaduje další etapu zlepšení uživatelských funkcí, aby jej 

Valentová podle 

harmonogramu 
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oddíly mohly používat efektivněji. VV uložil sekretariátu, aby v rámci 

rozesílání informací o členství na rok 2024 požádal zástupce oddílů, 

aby zaslali k modulu Předseda své připomínky a náměty, které se 

stanou vodítkem pro další úpravy. Po vyhodnocení zpětné vazby od 

oddílů bude předběžně na konci 1. čtvrtletí 2024 vytvořena pracovní 

skupina, která se bude zlepšení tohoto modulu věnovat. Odpovídá 

B. Valentová. 

13.  Účast Rusů a Bělorusů na mezinárodních závodech 

VV vzal na vědomí oficiální stanovisko IFSC k účasti ruských 

a běloruských sportovců na mezinárodních závodech (možnost startu 

pod neutrální vlajkou s dalšími omezujícími podmínkami) a usnesení 

Vlády ČR č. 683, které zpřísňuje zákaz startu sportovců Ruska 

a  Běloruska na mezinárodních závodech na území ČR a zakazuje účast 

českých sportovců na sportovních akcích konaných na území Ruska 

a Běloruska. 

- - 

14.  Reporting hospodaření ČHS a dotace 

Pokračuje nárůst počtu členů a s tím spojený nárůst příjmů z členských 

příspěvků. Čerpání rozpočtu probíhá podle očekávání. 

- - 

15.  Příprava rozpočtu na rok 2024 

VV schválil postup přípravy rozpočtu na rok 2024, s předpokladem, že  

příjmy z dotací budou k dispozici na úrovni cca 95% letošního objemu.  

Vyhodnocení letošního čerpání jednotlivých kapitol rozpočtu a výhled 

na další rok bude nejprve předmětem samostatného jednání VV. 

Základní rozpočtové rámce upravené na základě tohoto jednání budou 

poté schváleny na dalším jednání VV a rozeslány komisím s žádostí o 

vytvoření podrobného návrhu rozpočtu a jeho zdůvodnění, zejména 

pokud půjde o rozvojové projekty nebo aktivity nad rámec současné 

činnosti.  

Stručné podklady se zdůvodněním pro samostatné jednání VV 

o rozpočtu zašlou členové VV nejpozději do 20. 10. 2023 M. Klímovi, 

který ve spolupráci s R. Plischkovou připraví návrhy rozpočtových 

rámců.  

Klíma, 

Plischková 

20.10.2023 

příští jednání 

VV 

16.  Školní boulder pohár 

VV uložil J. Olivovi, aby do 20. 10. 2023 připravil a poslal podklady 

týkající se výhledu pořádání ŠBP v roce 2024 a v dalších letech – 

členům VV a sekretariátu. Poté bude následovat samostatná diskuse 

o dlouhodobějším postupu při organizaci dalších ročníků ŠBP. VV 

současně pověřil J. Olivu jednáním s AŠSK.  

Oliva 20.10.2023 a 

dále 
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17.  Sklad Železný Brod 

VV vzal na vědomí záměr KSL poskytnout v polovině října část 

závodních chytů umístěných ve skladu v Železném Brodu do 

tréninkových center ČHS v Brně a Praze a rozhodl, že uskutečnění 

záměru je podmíněno souhlasem VV, na základě posouzení finanční 

hodnoty chytů, které mají být do tréninkových center předány. 

Informace pro rozhodnutí poskytne D. Fajbišová členům VV 

neprodleně.  

Fajbišová neprodleně 

18.  Sportovní lezení - různé info 

J. Štípek získal titul Mistr Evropy v lezení na obtížnost v kategorii 

chlapci do 16 let. Do závodů olympijské kvalifikační série v roce 2024 

si předběžně zajistili nominaci E. Adamovská, A. Ondra, M. Stráník a 

s velkou pravděpodobností také M. Smetanová. VV blahopřeje 

celému týmu.  

V resortním sportovním centru Olymp proběhly úspěšně oponentury.  

Je předběžně dojednána prezentace lezení v programu Olympijského 

parku v Mostě, za akci odpovídá D. Fajbišová.  

Rozběhly se poprázdninové tréninky v SpS a SCM, v září se uskutečnilo 

MČR v boulderingu.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fajbišová 

 

19.  Uspořádání závodu Světového poháru IFSC v boulderu v roce 2024 

ČHS bude v roce 2024 opět pořadatelem závodu SP v bouldru, který se 

uskuteční v Praze na Letné. IFSC přidělila ČHS termín 20 - 22.9 2024. Za 

komunikaci s IFSC odpovídá J. Bloudek. 

Bloudek průběžně 

20.  Nábor talentů a práce s talentovanou mládeží 

V rámci projektu zaměřeného na talentovanou mládež byly připraveny 

testovací baterie pro oddíly. Oddíly byly informovány, avšak nabídka 

nepřinesla očekávanou odezvu, proto budou oddíly v listopadu 

osloveny znovu. Dále probíhá ověřování testovací baterie pro SpS 

a SCM. Informace o výsledcích předloží M. Janoš na příští jednání VV.  

Janoš příští jednání 

VV 

21.  Mladí horalové 

Během víkendu 23-24. 9. 2023 proběhlo v Malé Skále úspěšné finále 

soutěže Mladí horalové. VV rozhodl, s poukazem na náročnost závodu 

pro pořadatele, o zvýšení dotace pro pořádající oddíly a tým 

organizátorů o 20 tis. Kč. Za rozdělení částky odpovídá M. Horňáková. 

Horňáková 

 

neprodleně 

22.  Závodní skialpinismus 

Na webu ČHS jsou zveřejněna nominační pravidla pro závodní sezonu 

2023/2024. 

- - 

23.  Vzdělávání – různé informace  - - 
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V září se uskutečnilo doškolení instruktorů a kurz vícedélkového lezení 

pro členy. V září se také konal trenérský kurz úroveň C a byl zahájen 

kurz Trenér sportovního lezení B.  

24.  Skály a ochrana přírody – různé informace 

Odvolání podané ČHS proti rozhodnutí týkajícímu se PR Kočičí skály 

(Dolní Ostaš), není zatím vyřešeno.  

Probíhají jednání s provozovateli turistických okruhů v Adršpašských 

a  skalách ohledně podmínek pro lezce.  

Nepodařilo se získat souhlas s využitím pro lezení od vlastníka 

pozemků lomu Doubí – Prosečnice, kterým jsou Lesy ČR. Oblast je 

v databázi skal označena jako uzavřená.  

- - 

25.  Průvodce Vltavská žula 

Na základě korespondenčního hlasování, které se uskutečnilo 27. 9. 

2023, odsouhlasil VV záměr vydat doplněnou verzi průvodce Vltavská 

žula. Součástí rozhodnutí je uzavření smlouvy o převodu autorských 

práv k průvodci Vltavská žula na ČHS, s cílem nabídnout v první 

polovině roku 2024 nové vydání průvodce s doplněnými údaji lezecké 

veřejnosti. Za realizaci odpovídá J. Bloudek.  

Bloudek podle možností 

26.  Média, marketing 

VV vzal na vědomí informace o zahájení přípravy Ročenky ČHS za rok 

2023. Odpovídá M. Košatková.  

Probíhají jednání s potenciálními partnery ČHS na další období, 

odpovídá komise pro fundraising.  

Košatková 

 

 

komise pro 

fundraising 

podle 

harmonogramu  

 

průběžně 

 

 


